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z obrad sesji Rady Gminy w Górnie odbytych w dniu 30 listopada 2009r, w
lokalu Urz$u Gminy w Górnie.

Sesję rozpocąto o godz. 9.0a z*ończono o godz.l4.a0.
Lista obecności Radnych na sesji w załączeniu do protokołu.
W sesji ponadto udzińwzięli:

1. Pan Jarosłarv Krółicki - Wójt Gminy
2. PaniAlfreda Zawięrucha Rubak - Ęrektor ZOZ w Górnie
3" Pani Anna Michalska - Wicewójt Gminy
4. PanHenryk Opaliński - Skarbnik Gminy

oraz kierownicy jednośek arganizacyjnych, soĘsi i delegacja mieszkańców m"

Cedzyne..

Projekt porządku obrad sesji:

1. Otrrarcie sesji i stwierdzęnie jej wazności.
2. Złażeńę ślubowania pt;zęznowego radnego panaMariana Grzegolec.
3. Przyjecie porządku obrad sesji.
4. Przajecie protok ołu zpoprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwał w następująpych sprawach:

tl zmian w buóżecie gminy na}Oa9r,
2l okreslenia ceny skupu 1 qżrytt stanowiącej podstawę do naliczeńa podatku

rolnego na2010l
3/ okręślęnia stawek podatku od nieruchomości na20lar,
4/ okreśłenia starryek podatku od środków transportowych na}Olat

6. Informacja Wojta z dziŃalności w okresie międzysesyjny*.
7. Interpelacje wolne wnioski.
8. Odpowie dzi na interpelacje.
9. Zaffilaiecie obrad sesji.

Przebieg obrad sesji:

Ad.l . TrzydziesĘ siodmą sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył ohadom pan

Jan Sikora przewodnicz,ący Rady Gminy, który strłierdził, żs w sesji bierze adńń 13

radnych - Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

^d.2 
. Pan przewo dnicz,ryy z-ap oznń Radę z Obwies zcz-ęńęm Komisarza

Wyborcz-ego I w Kielcach doĘcząymprzeprolllańzeńa wyborów uzupehiająpych w
okręgu v,,yborczym nr 2 w Górnię w dniu 15 listopadaż}O9r. - Radnym został
wybrany pan Marian Cłrzegolec.
Nadmienił, że zgodnie z art. 23 aast.l ustawy o samorurylzie gminnym - przed
prrysĘlieniem do wykonywania mandatu radny sHada ślubowanie"
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Rotę ślubowania odczytała pani Janina Rubak wiceprzewodnicząca Rady Gminy:

,,Wierny KonsĘńucji i prawu Rzeczypaspolitej Polskiej, ślubuję uroczyście
obowią7ki radnego sprawować godnie, rzetelnie iuczcivłię,mającnauwadzn dobro
mojej gminy i jej mieszkńcó#'
run iuÓ"y Mńan Grzegolec potvl,ierdził ślubowanie wypowiadając słowa ,, Ślubulę
tak mi dopamóżBó€'.
Pani Kamila Syska przewodnicrącaGminnej Komisji Wyborczej wręczyła
zaświńczeńe o wyborze pana Mariana Grzegolec na Radnego Rady Gminy.

Ad.3. Projekt porządku obrad sesji Rada przyjęła jednogłomie t4 zazwnioskięm
przewodnic7Ącego o zabrańe głosu pani Dyrektar ZOZ i delegacji mieszkańcórv
Cedzyny po p-kcie 4.

Ad.4. Protokoł zpoprzsóńej sesji Rada przyjęła jednogłośnię t4 za.

Pani dyrektor ZOZAlfreda Zawierucha Rubak poinformowńaRadę o wykonanych
pracach w Ośrodku Zdrowiaw Radlinie - w zuliązku z awańąrrrry c.o. od szkoĘ do

ośrodka zostałapodjęta decyzjawspólnie zp.wójtnm, przewodniczącym Rady Gminy
i radnym zRadlnap, Machulem po oględzinach na miejscu o wybudowaniu
kotłowni z garużnlw ośrodku ńrońaw Radlinie poniewaz koszt naprawy awarii
szacowano na kwotę ok. 30"00a ń. Z własnych środków ZOZ zakupiono piec c"o.

miałowo _groszkowy zalłłlotę 7 .800 ń, wybldowano komin - 13 "42a ń,
podłączenie pieca i inne pracę nńryane z jego uruchomieniem 11"700 raznm caĘ
koszt to kwota 36.800 zł, obsŁuga 1 osoba. Problęm trwający od kilku lat zostaŁ

rorwiryany.
Pan radny Emil Machul w imieniu mieszkńców Radlina podziękował Pani Dyrektor
zaryacę wykonane w aZ w Radlinie.
Równiez panprzęwodniczący Rady Gminy podziękowńpd Dyrektor zawlw pracę

wykonane z środków własnych ZOZv.

Pan Sumara przedstawiciel delegacji mieszkńców Cedzynazabrń głos w sprawie

wykonania odwodnietńaw tej miejscowości , temat ten ciągnie się od l997r ń
powodzi, woda opadowa ńierasię w rowach przydroinychzróźmymi rawartośctami
lchemikaliamili nie ma odpĘwu. Po wykonaniu remonfu drog woda w rourie z§tera

się od sfiony Kielc i Masłowa, są dwie zlewnie, które nie mają odpływu. Bardzo
prosi o załatwięnie tej sprawyż zapoznał się z opiniąhydrologlcanąi opinią
wodnoprawną którą otrrymń zlJrzędu Gminy w ktorej jest zapis, że
ptzsdsięwńęcie to winno być rcahzow;ane wspólńe z Generalna Dyrekcja Dróg i
Autostrad Odfuiń w Kielcach. Nadmi eńł, żę uczestniczył w spotkaniach z
przedstawicielami GDDiA gdzie z-ca óyrektora zgodńł się na uczestnicr-ęńe w
kosztach tego zadania rr roku przyszĘm, jeśli w tym roku otrzymaląplan prac i
zabezpiecrnnieśrodków.
Jeśli chodzi o kwestie prawne ze sfiony mieszkńcow wejście na ich dńńki nie bęĘ
wysuwać żadny ch t oszszeń.
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Pani radna Aneta Dudzik - nadmięniła, źrs chodzi o dwa odwodnienia jedno
najwuimiejsz-ętowłaśnie przy posesji m.inn. p. Sumarow, drus odcinekjest mnĘ
inwazyjny, nalery szybko zorganizowaó spotkanie z zaintęręsowanymi jak było
ustalone napoprzadniej sesji, by załatwić problem.
Pan radny Emil Machul zapytał czy 1estwykonany wstępny kosztorys i jakz
środkami na wykonanie.
Pan Wiesław Skalski insp. ds. melioracji nadmi enlŁ, źre, la zlęcenie Urzędu Gminy
zastałopracowany operat wodnoprawny na odprowadzenie wod deszczowych i
roztopowych w m. Cedzyna. Dokument tęn opracowano z zamiarem lyystąpienia do

Starostrva o uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego, niestety pozwolenia nie
otzymaliśmy poni ewuż Generalna Dyrekcja dróg i Autostrad nię udzieliła Gminię
pełnomocnictwa do wysĘlienia do Starostwa w jej imieniu. §zacunkowy kosź
wykonania odwodnienia to kwota ok. 450.00a ń. Zgodnie z zawnĘm
porozumieniem z GDDiA Gmina ma wykonac dokumentacje i pozwolenie
wodnoprawne.Terazpo opracowarriu opinii hydrologicznejprzęzbiegłego opinia ta
zostałaprzekazanado Regionalnego Dyrektora Ochrony Srodorviska, Miejskiego
ZarząduDrog i GDDńcelem jĄ zaopińowania,
Pan przewodniczący poinformował zainteręsowanych, żę znasprawę sam był na
miejscu nawizjiw Cedzynie będzie starał sięrozstr4lgąć ten problem napewro w
Pan Wójt spotkanie przedstawicieli GDDiA, Miejskiego ZarządaDróg, Urzędu
Miasta Kielce, Gminy Masłów odbędzie się w połowie grudnia.

Ad.5. Zmiany w budzecie przedstawił parr, Skarbnik Gminy ktory poinformawał, że
doĘcząane przeniesień środków budżetowych na kwoĘ l17 "zaa złw dńŃarh
bezpieczsństwo publiczne, obsługa dfugo publiczrego, pomoc społeczra w Ęm
wynagr odzeńa osobowe pracownikórry l 0. 1 00 ń jak r awnięż zalrl.ry kontenerów
kwota rwiększenia 86.40a ń, gospadarkakomunaln a 7 .a}a zł i kultura ftzycma i
sport - 4"500 . W zrxią7ku ztymi przeniesieniami mieńająsię zaĘczniki do
uchwĄ budźetowej.
Pan Wójt poinformowńaRadę, żsw Radlinie w budynku starej s?koły zaneldovlane
sątrzy rodziny,p. Bugajscy, P. Iwanowie ip. Zarębska. Powiatowy inspektor
budowlarry ze względu na zły stanbudynką wydał decyzję o rozbiórce tego budynku
termin do 1. 12.09. Rodziny te wprowadzlĘ się w latach I97 8-79 na dz|ko apóźniej
zameldow ane. Terazj est problem tematem Ęm zajęła sĘ prasa srczególńe j edną
rodznąp. Bugajskich i słu:żby Wojewody, sami mieszkańcy żndnychpodan nie
wnosili. Problem jest bardzo tnrdny, nie mamy iaĄnychmieszkń zastępcrycĘ
dlatego też vlykanljemy środki na zakup kontęnerów dla nich. Zapomń z pismem

do Wojewody w sprawie udzielanych pomocy z GOPSu, dla rodzĘ asznzeg(ńate dla
p. Bugajskich.
Pani Maria Kotomska - kierownik GOPSu nadmienilą żre ptasai TfiIojewoda bardza
byli zainteresowan i rofu,inąp. Bugajski ch, todńlw ta z-ę sfiony GOPSu otrzynn$e
wszelkie świadcz-enia jakie im prrysługują a jesłi chodzi o mieszkanie socjalne to
nie jest w gestii GOPSu, to zgodńe zryawem miejscowym jest w gestii Rady Gminy.
Ieś zb3Ą krótki czas lapodjęcie decyzji, ale wiemy, że w mają tal<żę rodzlny, Wzez
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cŃy czasnic nie robili by pozyskać rńęszkania-
pan radny Emil Machul ?-apytałWójta jakie jest stanowisko Wóją on dowiedział się

dopiero Ó ty* stanie rzeczy zprasy, a sprawa ci€nie się od dwoch łgodni,
pan Jacek Piróg sekretarzGminy poinformowńRadę, żn sptawata jest bardza

powużna są dwa aspekfy jeden socjalny i drugi prawny, zgodnie z art.68 ustawY

p.u*o budowlane, który zŃowiryuje wojta do rozbiórki budynku, art.10 ust-4

ustawy o ochronie praw lokatorskich mówi, że w tym przypadku wójt zobowi amY
jest zabeąieczyó mieszkanie lokal zastęczy z maey ptawą kwestie, źre aneszkuilcY

są wspołwłaścicielami w swoich rodzinach to §prawa drugorzędna.
pan Janus zBędnarzsŃys z Radlina stwierdził , że aaleĘ prznde wszYstkim ZAPYtaĆ

co zrobili dla siębię ptzęztęn okres czasu gdzie węszli na dzko od 1978 roku.

Rodzina Bugajskich miała gospodarstwo w Krajni e, została sprzedane, do czasÓw

pani Mocnoórie3 nawęt nie lacili zaświało, nie płacili zanic, zyli lekko, swobodnie

i przyjemnie,, aieruzsąefekty tega Ęcia, jak gmina przestałapłació za§włiatłota

roznbialibudynek gospodarcry, strop i podłogi llarozpakę. Ponoć sązakusY bY to

towarzystwo wprowadzić do mies7kańw szkole, a to broń Bożre bo mieszkńcY są

bardzo ńulweisowani. To jest pŃologia dńadek zginfi po pijanemu, ojciec i brat

również. Jeśli prze ztylelat nic sobie nie zapewnili, nie chcieli pracwlń to sz&oda

mówić, 4 pokólenia patologii, a o radzinię p. Iwan szkodasię wypowiadaÓ, Pani
Zarębskari.a"i na dzko do dziś sanna, możę mieszkać zmatkąopiekowaĆ się na

ojcowizrie, ma także}bracikawalerow i 4 ha pola, jesttakże obowiąlek
aiimentacyjny , ale to się Ęje lekko, łatula i prryjemniebęz iaclnychzŃo\ńliryań.
protestuje byabsolutnie nie wprowadzaóĘchrodzin do mieszkń w szkole w

Radlini;, tolest patologtra,rozbiorąboisko Orlika, a j*wejĄto wójt ich się jażz
tych mies zkńnie pozbędzie. Mie szkńcy nawet nie chcą o ty sĘszeÓ, z sprawa

następna to str tż pństwowa ma zastrznźrnia do przedszkola i maże nalężałŃY tam

przŃeśc. Jeśli bęĄkorrtenęry to zrów problem muszą byó podłącznne do sieci

energeĘc mej it<anńincyjnej na pewno nie na dńałkach sz"kolnych. Chce usĘszsAĆ,

ze radzny t3-e nie będą zal<watęrowane w mieszkaniach w szkole w Radlinie.
pan V/ój i zapamń Radę z protestami ńożony mi przęz mieszf<ańów sołectwa

Radlin, n"ai Rodzicowi Rady pedagogcznej o nie umieszcznrtiu tych rodzin w
nriesz,kaniań w domu nawryciela w szkole w Radlinie. Jeśli chodzi o zakuP

kontenerów to nie jest problem, ale choŁi o wydatki i gdzieje ustawiÓ, dzia\kaze

starą szkoła jest ńmunalaowan4 zalup kontenerów i ich postawienie na dziakach
rodzinnych.
Radni p-o rłrysłuchaniu wsrystkich opinii zńecydowali o zakupie używanych

kontenerów.
pan Dziewi ętz _projektant przedstawił projekty na adaptację budynków w Woli

Jachowej stara rcmizai w Krajnie ręmont DSS,
pan Radny Emil lvlachul zapytałco z wnioskami datyczącymi dodatkovrrYch Prac w

szkole i piacu w rvłirykuz budową boiska Ortik w Radlinie, wnioski Ąoszone PtZeZ

dyrektora szkĄ czy będąwykonane" Tak zbudzetu na rok prryszły kwota ok.

30.000 zł dodxko*. piu"Ó bidą wvkonane powiedzi ń panwójt. Pan Wojt zaPoznń

Radę z pismem o§p w Górnie w sprawi e zabezpięęzenia środków w kwocie 300-000
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zł w roku przyszĘmnazaklry nowego średniego samochodu dlastrtĘ w Górnię.
Pan Stanisław Synowiec - jest mozliwość pozyskaniaresńy środków zZWPSP ale
jest waruneĘ że do 5 grudnia środki znaszęgo bud:żetu będąrarezęrwowane.
pan Jan Sikora sfwierdził, że OSP zWali Jachowej tń chcązalslpić samochód,mąą
zapewnienie, żebędzie dotacja,w Górnie są4 samochody, póki co narazię mnie

mamy środków, w Leszczynach OSP ma 35 lętni samochód. Budżet na rok przysz:ły
jest z duĘm deficyteą na Komisji Rozrvoju mówiono o jego zmniejszeniu.
Pan Sławomir Satro pruewodni cząly komisji stwierdził , żre ptry omawianiu pĄektu
bułżetu nie był ten temat poru§zany, mamy &J4 deficyt, jeśli wejdziemy w zakup

samocho du to gdzie irnvesĘcj ę, kanalurcju poprawa b ezpieczenstwa/ budorxa

chodnikow.
Pan radny Henryk Klimek stwierdził, źre marrty kłopoĘ finansowe, a strń
szczegolńe Gorno i tak dostaje dużo zbaclżetu, samochody które posiada i tak nie śa

w peŁri wykorzystane, nie ma aż Ęle pożnrów, a grn ina płaci za wsrystka .

Rada w głosowaniu 15 za jednogłośnię podjęła uchwałę w sprawie nńan w bu&żecie
gminy na}aa9r.
Uchwała Nr )O(XVI/l83l09 w zńączeniu do protokołu.

2lProjektuchwĄ w sprawie określęnia wysokości ceny skupu l qżryta stanowiącej
podstawę do naliczańapodatku rolnego t:a2ala rok przedstańł pan Henryk
Opaliński skarbnik Gminy, który nadmięnił, żę temat stawek podatków na rok
przyszły był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji Rozwoju Społecano
Gospodarczego i Bud:źetu - Komisja jednogłośnię zawnioskowńa,by stawka 1 q

ceny żrytapozostałana poziomie roku bieżącego tJ 33ń za lqżrytauchwńa ta musi
być podjętaponieważPrezes GUS podał cenę 1 qżrytaw kwocie, a tylko Rada
Gminy jest władna do jej nnńejsznńa"
Rada Gminy w głosowaniu 15 jednogłośnie podjęławlw uchwałę.
Uchwała Nr )O(XVUl184l09 w zńączeniu do protokofu.

3i PĄekt uchwaĘ w sprawie okręślenia stawęk podatku od nieruchomości
przedśawił pan Skańnik Gminy, kóry nadmienił, żę chodzi jedynie 9 zmniejszenie

stawki podatku od budowti zT%wartości do l%o dlaZUKpodanie w tej sprawie
było rozpatrywane na posiedzeniu Komisji Rozwoju pozostałe kwoĘ pozostają na
poziomie roku bieĄcego.
Rada Gminy w głosowaniu 15 jednogłośnie podjęła wlw uchwałę.
Uchwała Nr )O(XVWl85l09 w z.ałącz-eniu do

4lProjektuchwĄ w sprawie okręślenia stawek podatku od środków transportowych
na Zala rok na terenie snlny przedstawił pzrr, Skarbnik nadmienił, źre porównaniu do

roku bieżącego SA jedyni e zmiany w pkcie 3 - od ciągników zmniejsznnie z kwoty
800 ń na 7 50 i z 1000 na 950 ń mńana kursu ełrro,
Rada Gminy w głosowaniu 15 jednogłośnie podjęŁa wlw uchwałę.
Uchrvała Nr )O(XYTI{|86|09 w zńączeniu do protokołu.
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Ad.6. Pan Wojt ńozył informacj ę z dzińalności w okręsie międzysesyjnym
linformacj a o przntargachw z-ałączsliul. UchwaĘ z ostatniej sesji zostały przekazane
do Wojewody w terminie, żadnanię została uchylona, jeśli chodzi o zarządzęnia to
przedewszystkim powołał wicewójtapaniąAnnę Michalska, fu nadmieniŁ, że ńę
byŁo żadnych porozumień, ani umów pisemnych poliĘcznych musi zdemęntowaó
pogłoski, będńe zajmowała się sprawami oświaĘ zdrowia, opieki społecmej, jest

osobą znanąbyłaradnąprzez12lat. Jeśli chodzi o inwestycje to planowanę na ten

rok są na Ńońc zrńujedyną bolączka jest chodnik w Skorze szycach, ale możejakoś
się uporamy ztym z-agadnieniem.
Pani Anna Michalsk a - - dla wielu osób na tęj Sali jest 7,n^na, była radm przez 12 Lat
przewodni azącąKomisj i Oświaty i w iceprzewodniczącą Rady Gminy ostatnio
pr acow ńa w nadzorzp pe dago glczfrym w Kuratorium Oświaty w Kielcach" Chce
wspomaga ć pracę szkól pozyskiwać środki z pr ogr anru kapitał ludzki na rorw ój
kultury, środki dla stowarzyszeń KGW i inne.

Ad.1 i 8. W interpelacjach glos zŃral7"
1. Pani radnaJanina Rubak przedstawłapismo mięszkńców Górna Otaęzarhj

o ustawienie znalginformującego o nanxie tego przysiołka jak równięż o
zamontorvanie 3 łamp oświetleni a ulicnrcgo. Zgłolła problem bezpńskich
psów w Górnię Zawadai likwidacj a dzkiego wysypiska śmieci-

2. Panradny Emil Machul npytał czy jeśmożliwośćprzeńesienia punktu
przedszkolnego do mieszkń w Radlinię z obiektu szkolnego lstażpożnrna
ma zasvzężęnia/ - pytańę do pani wice wojt o razemanie kmatu. Zapytał
co uobiono w sprawie przepustu przy OZ w Radlnie /wysĘlienie do

GDDiA/ j arowntężposzerznńe parkingu przy ośrodku.
3. Pani Teręsa Szlufik sołłs z GórnaParcele z$osiła problem z-abrudz.ęńa

d.ogr ptzęzpryrvafnego przedsiębiorcę p. Pióro samochody bardza brudzą
drogę, jak rownież drogataniejest przystosowana dla takiego ciężaru
jakirn on dysporruje,

4. Pani rańnal:nrlńgarzata Stępnik zapytałaco zprzępustem na drodze w
Krajnie Zagórzetńzię sąnagminnie nlwańjest to w gestii Powiatu,
prosi o interwencję w tej sprawie, z$asz.atalźfr budowę oświetlenia
alicmego od mleczanri mieszkańcy ułyrańli zgodę na ustawienie słupów w
ich posesjach tęmat ci€nie się od 31at.

5. Pan Jerzy Janus wiceprzewo dniczący Ray Gminy zabtń głos w
następująpych sprawach - ustawienie tablicy informacyjnej w Wili
Jachowej w kierunku Skorzeszyc od nr l,rozgraniczęńe drogi do
pompowrri /ustalenie jej szerokościl, uruchomienie hydrantow dla śraĘ na
cńą gminię zadanie dla ZakładuUsług komunaĘch lstrłżaey nie mogąz
nich korzystaćl. PodziękowŃ dlaPani wic wójt załvykonanie projekfu na
funkcjonowanie punktów przsdszkalnych na terenie gminy jak również dla
Wójta rawykonanie remontów w szkołach.

Na w/w interpelacj e wczerpujących odpowiedzi udzielił pan Wojt Gminy.
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Pan przewadniczący Rady Giny zapoznńRadę z pismem Pana Waldona z
Gorna Parcele w sprawie udzielęńamu pomocy finansowęj

Ad.9. Po wyczerpaniu się wszystkich punktow porządku obrad sesji parr Jan
Sikora przewodniclĄcy Rady Gminy zamlmĄ obrady Xzydziestej siódmej sesji
Rady Gminy.

/-- Na tym protokół zakończono i podpisano.
ProtoĘęrrt
A, Furhóhek 

pp"zĘwoDN lczĄ. y
xaav ()pl,ł Có;,lllt,

_r'^i4' Siktlra

/,/


